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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire jutott a több mint egy éve tartó vizsgálat a 
konnektoros (plug-in) napelemes rendszerek telepítésének ügyében?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A 2022.  szeptember  5-én  benyújtott,  K/1023  számú írásbeli  kérdésben  hívtuk  fel  első  ízben  a
figyelmet  arra,  hogy  Németországban  olyan,  akár  társasházi  lakások  erkélyére  helyezhető
napelemes rendszert  hoztak forgalomba, amely villamos energia termelésére alkalmas. Az Opus
Titász szolgáltató állásfoglalása szerint azonban  „a berlini cég konnektoros napelemes rendszere
Magyarországon  a  jelenlegi  szabályok  szerint  nem  alkalmazható.  A  konnektorba  dugható
napelemes rendszer kialakításával a felhasználó szerződésszegést követ el”.

Az eddigiek szerint tehát egyértelműnek tűnik, hogy  a magyar jogszabályok nem teszik lehetővé az
erkélyre helyezhető házi napelem áramtermelését. 2022. szeptember 20-án Koncz Zsófia államtitkár
asszony – az Ön hivatali elődjének nevében – a kérdésekre mindössze annyit válaszolt, hogy  „a
plug-in  napelemes  rendszerek  telepítésének  lehetőségét  a  Minisztérium  vizsgálja,  kiemelt
figyelemmel  arra,  hogy  a  lehetséges  felhasználók  megfelelő  műszaki  és  jogi  garanciákat
kaphassanak.”

Mivel az ügy kilenc hónap elteltével sem került rendezésre, ezért 2023. év júniusában nyújtottam be
a K/4486 számú „Mikor lesz Magyarországon is termelhető villamos energia a konnektoros (plug-
in) napelem-rendszer segítségével?” címmel feltett írásbeli kérdésemet, melyben arról érdeklődtem,
hogy mire jutott végül kilenc hónap alatt az említett vizsgálat.

Kérdésemre a 2023. július 14-én kelt levél érkezett Koncz Zsófia államtitkár asszony nevében, ami
viszont  mindössze  annyit  tartalmazott,  hogy  tekintsem irányadónak  a  "nemrégiben"  (valójában



2022. szeptember 20-án, azaz az akkor közel 11 hónapja!) adott válaszát. Azt az érdeminek aligha
tekinthető választ,  ami mindössze annyit  tartalmazott,  hogy a minisztérium vizsgálja  a  telepítés
lehetőségét.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mire jutott a legalább 12 hónapja, azaz több mint egy éve tartó vizsgálat a plug-in napelemes
rendszerek telepítésének ügyében?

2.  Mikor  lehet  a  panelházak  erkélyére  is  szerelhető,  konnektoros  napelemeket  csatlakozni  a
hálózathoz?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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